
بازارگرمی داخلی 
ناتوانی بین المللی

ســه  ز  ا ه  ینــد نما و  د ف  حــذ
نماینــده ایــران در دور گروهــی 
لیــگ قهرمانــان آســیا و از طــرف 
دیگــر صعــود هــر چهــار نماینــده 
عربســتان بــه دور حذفــی ایــن 
رقابت هــا بحث هــای زیــادی را 
در مــورد تفــاوت فوتبــال دو کشــور 
ایجــاد کــرده اســت. موفقیــت 
فوتبال عربستان و تیم هایی مثل 
الاتحــاد و الهــال و النصــر دســت 
کــم در غــرب آســیا نکتــه تــازه ای 
نیســت و الهــال سال هاســت کــه 
یکــی از قدرتمندتریــن تیم هــای 
ایــن قــاره بــه حســاب می آیــد. 
ســرمایه گذاری البتــه کــه عامــل 
مهمــی در موفقیــت ایــن تیم هــا 
در رقابت هــای باشــگاهی آســیا 
بــه حســاب می آیــد و در ایــن دو 
ســال اخیــر ایــن ســرمایه گذاری 
رونــدی صعــودی و نجومــی نیــز در 
فوتبــال عربســتان بــه خــود گرفتــه 
اســت. امــا حتــی در ســال هایی 
کــه خبــری از ســتاره هایی مثــل 
کریســتیانو رونالــدو، کریــم بنزمــا، 
نیمــار و میتروویــچ در فوتبــال 
عربســتان نبــود نیــز تیم هــای ایــن 
کشــورها بــا دیگــر خریدهایــی کــه 
انجــام می دادنــد موفقیــت خــود 
را تضمیــن می کردنــد. فوتبــال 
ایــران بــا وجــودی کــه در زمینــه 
هزینــه بابــت خریــد بازیکنــان 
بین المللــی قابــل قیاس بــا فوتبال 
کشــورهای حاشــیه خلیــج فــارس 
نیســت امــا در مقایســه بــا منابــع 
مالــی داخلــی و درآمدهــای داخــل 
کشــور، بایــد گفــت در فوتبــال 
ایــران نیــز هزینه هــای نجومــی 
امــا بی حاصــل انجــام می شــود 
کــه ریشــه آن بــه طــور وســیع در 
عــدم مدیریــت صحیــح در فوتبــال 
بــه ویــژه در بخــش باشــگاهی 
اســت. پرداخــت پول هــای گــزاف 
بــه بازیکنــان داخلــی کــه همــراه بــا 
بازارگرمی هــای عجیــب و غریــب 
انجــام می شــود و بــالا رفتــن هــر 
ســاله ایــن قیمت هــا بــه شــکلی 
باورنکردنــی، باعــث شــده کــه 
انتظارهــا نیــز از ایــن بازیکنــان بــالا 
بــرود امــا وقتــی چنیــن بازیکنانــی 
بــل  در میادیــن بین المللــی مقا
رقبــای خــود قــرار می گیرنــد نشــانی 
از توانایی هــای فنــی در مقایســه بــا 
ارقامــی کــه دریافــت کرده اند، دیده 
نمی شــود و همیــن موضــوع شــاید 
دلیــل اصلــی اعتــراض هــواداران 
تیم هــای نــاکام باشــد نظیــر آنچــه 
کــه سه شــنبه شــب در ورزشــگاه 
آزادی و بعــد از شکســت خانگــی 
پرســپولیس مقابل تیم حذف شده 

الدحیــل قطــر رقــم خــورد.
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امیر قلعه نویی

از سنگ کلیه خلاص شد

امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی فوتبال که پیش از اعزام تیم ملی فوتبال 
کشــورمان به ازبکســتان دچار بیماری ســنگ کلیه شــده بود، ســرانجام با 
حضــور در بیمارســتان بــرای رفــع ســنگ لیــزر درمانــی انجام داد. ســاعاتی 
پــس از ایــن اقــدام قلعه نویــی از بیمارســتان مرخــص شــد. البته ســرمربی 
تیــم ملــی کشــورمان بــزودی می توانــد با رفــع کامــل درد خود امــور مربوط 

بــه تیــم ملی را دنبــال کند.

علی لطیفی:

قلعه نویی باید خداداد را حفظ کند

علی لطیفی، مهاجم پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان در خصوص جدایی 
خداداد عزیزی از تیم ملی گفت: »من سال هاســت خداداد را می شناســم 
و او همیشــه حرف هایــش را رکُ می زنــد. تصمیم امیــر قلعه نویی در آوردن 
عزیــزی درســت بــود، ولی او شــخصیت خاصــی دارد و می خواهد همیشــه 
حرفــش را بزنــد. امیــدوارم قلعه نویــی در نهایــت تصمیم به حفــظ خداداد 

عزیــزی بگیرد.«

اشکان خورشیدی

پرسپولیس - هوادار در بازگشت از مصدومیت!

اشــکان خورشــیدی کــه آخریــن بار قضــاوت شــهرآورد فینال جــام حذفی را 
برعهــده داشــت و دچــار مصدومیت شــد و تــا هفته گذشــته از میادین دور 
بــود، بــازی پرســپولیس - هــوادار را ســوت خواهــد زد. ایــن تصمیــم کمیته 
داوران در حالــی گرفتــه شــده اســت کــه در خصــوص آمادگــی خورشــیدی 
تردیــد جــدی وجــود دارد و باید دید او تقابل یحیی و فکری را به چه شــکلی 

قضــاوت می کنــد.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

تعطیات طولانی مسابقات لیگ برتر 
فوتبال کشورمان صدای مربیان تیم های 
لیگ برتری را درآورده و مربیان دائماً 
نسبت به این موضوع اعتراض می کنند. 
یکی از این مربیانی که به تازگی نسبت 
به این تعطیات معترض شده، پاکو 
خمس، مربی اسپانیایی تراکتورسازی 
است. او در گفت وگویی اعام داشت که 
برنامه ریزی نباید بدین شکل باشد و این 
نوع برنامه ریزی، بحران بزرگی برای لیگ 

برتر ایران محسوب می شود.
محمد ربیعی، مربی تیم ذوب آهن در 
خصوص برگزاری مسابقات لیگ به این 
روش نامنظم به »ایران ورزشی« می گوید: 
»به شخصه مشکات سازمان لیگ را 
می دانم، می دانم که این موضوع دغدغه 
مسئولان فدراسیون است و آنها تاش 
می کنند تا مسابقات را به بهترین نحو 
ممکن برگزار کنند. فیفادی ها، برگزاری 
مسابقات جام ملت ها و لیگ قهرمانان 
آسیا از جمله چالش های سازمان لیگ 
است اما برگزاری مسابقات به این صورت 
باعث مشکات زیادی برای تیم های لیگ 

برتری می شود که نمی توان این مشکات 
را نادیده گرفت.«

او در خصوص مشکات موجود این 
گونه صحبت می کند: »اگر مسابقات به 
صورت هفته ای برگزار نشود، تیم ها مجبور 
می شوند که در طول هفته بازی های خود 
را شبیه سازی کنند که البته تیم های ایرانی 
به دلیل کمبود امکانات سخت افزاری و 
مشکات مالی نمی توانند به صورت منظم 
این کار را انجام دهند و این موضوع باعث 
پایین آمدن کیفیت تیم ها می شود. در 
این بین تنها می بینیم که برخی تیم ها با 
برگزاری بازی های دوستانه تاش می کنند 
تا بازیکنان شان را در شرایط بازی قرار 
دهند.« این مربی با اشاره به این موضوع 
که برخی از برنامه های سازمان لیگ دقیقه 
نودی است، می افزاید: »این موضوع در 
طول یک فصل باعث می شود تا تمرینات 
تیم ها به صورت منظم برگزار نشود و 
تیم ها ندانند که مثاً 3 روز بعد بازی دارند 
یا خیر؟ عاوه بر این برگزاری مسابقات 
لیگ به صورت نامنظم در ریکاوری 
بازیکنان خلل ایجاد می کند چرا که برگزاری 
تمرینات در طول فصل یک قانونی دارد اما 
این نوع برنامه ریزی باعث می شود تا تعداد 
تمرینات تیم ها از حالت نرمال خارج شود 
و در واقع بازیکنان حاضر در لیگ، تمرین 

زده شوند.« ربیعی صحبت های خود را این 
گونه ادامه می دهد: »این نوع برنامه ریزی 
باعث می شود تا تعداد مصدومان تیم ها 
بیشتر شود و بازیکنان از نظر انگیزشی و 
کیفی تأثیر منفی در لیگ خواهند داشت 
همان گونه که حالا می بینیم  کیفیت لیگ 
برتر امسال نسبت به سال های گذشته 
پایین تر است و تیم ها شرایط خوبی برای 
رقابت ندارند. وقتی مسابقاتی به صورت 
منظم برگزار شود هواداران فوتبال هم 
می توانند برای تماشای دیدار تیم محبوب 
خود برنامه ریزی کنند اما این موضوع 
حتی بر روی برنامه ریزی هواداران هم 
تأثیر منفی دارد و باعث می شود تا تعداد 
هوادارانی که برای تشویق تیم به استادیوم 
می روند، کمتر شود.« او در خصوص 
مصدومان تیم ذوب آهن می گوید: »در 
حال حاضر تیم ما 2 مصدوم )آرش قادری 
و سبحان خاقانی( دارد که هر دوی آنها 
در تمرینات پیش فصل حضور نداشتند 
و همین موضوع باعث مصدومیت آنها 
شد. در حال حاضر می بینیم که تیم های 
لیگ برتری مصدومان زیادی دارند، برخی 
از آنها جزو بازیکنان اصلی به حساب 
می آیند و این باعث تضعیف تیم و پایین 
آمدن کیفیت لیگ برتر می شود. تمام این 
موضوعات زنجیروار به همدیگر متصل 

هستند.« مربی ذوب آهن در پاسخ به این 
سؤال که چرا لیگ های کشورهای عربی به 
صورت منظم برگزار می شود اما لیگ ما 
این گونه نیست، می افزاید: »در برگزاری 
مسابقات چندین آیتم دخیل است و یکی 
از این آیتم ها فاصله جغرافیایی است که 
با توجه به وسعت کشور ما این مشکل 
برای ما وجود دارد اما کشورهای عربی با 
این مشکل مواجه نیستند. عاوه بر این 
تجهیزات شامل وسایل کمک ریکاوری 
و سایر امکانات ریکاوری هم در برگزاری 
مسابقات به صورت لیگ تأثیرگذار است. 
این در حالی است که اکثر تیم های ما از 
داشتن چنین امکاناتی محروم هستند.« 
ربیعی صحبت های خود را این گونه ادامه 
می دهد: »کشورهای عربی امکانات خوبی 
دارند و در واقع برای برگزاری مسابقات 
لیگ در ابتدا این موضوعات را در نظر 
می گیرند و پس از آن لیگ برگزار می شود. 
این در حالی است که شرایط در کشور 
ما متفاوت است و ما تکلیف فردای 
خود را نمی دانیم و فقط از تیم ها برد 

می خواهیم.«

حسینی: تنها تیم های آسیایی 
برای فدراسیون مهم هستند

عاوه بر این مجتبی حسینی، مربی 

لومینیوم اراک هم در خصوص  تیم آ
تعطیات لیگ این گونه با »ایران ورزشی« 
صحبت می کند: »این تعطیات برای کل 
تیم ها مشکل ایجاد کرده است. بارها در 
خصوص این موضوع صحبت کردیم اما 
متأسفانه مسئولان سازمان لیگ به حرف 
ما اهمیت نمی دهند و مسابقات را به 
صورت نامنظم برگزار می کنند. انگار آنها 
صدای ما را نمی شنوند.  این در حالی است 
که برگزاری مسابقات به این روش برای 
همه تیم ها دردسرساز است و انگار تنها 
تیم های آسیایی برای فدراسیون اهمیت 

دارند و مابقی تیم ها مهم نیستند.«
او می گوید: »اگر قرار است تیمی به آسیا 
برود و ما به خاطر این تیم ها 20 روز یکبار 
بازی کنیم فوتبال را جمع کنیم. بگویند 
این 3 تیم می روند و ما هم کنار بنشینیم 
و بازی هایشان را نگاه کنیم! این اتفاقات 
مسخره فقط در فوتبال ما می افتد که 
یک تیم در اوج آمادگی باشد، 20 روز 
تعطیلش کنند، یک بازی کنیم دوباره 
20 روز دیگر تعطیل. برای چه؟ مگر 
تیم های عربی در لیگ قهرمانان آسیا 
حضور ندارند، چرا مسابقات این تیم ها 
به صورت منظم برگزار می شود؟ الان 
در فوتبال دنیا تیم ها هفته ای 3 بازی 

می کنند اما ما هر 20 روز یک بازی.«

تعطیلات طولانی 
مسابقات لیگ برتر 
فوتبال کشورمان 
صدای مربیان 
تیم های لیگ برتری 
را درآورده و مربیان 
دائماً نسبت به این 
موضوع اعتراض 
می کنند 

 zسرمقاله

 zآخرین خبر
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 zسوژه

فدراســیون فوتبــال پــس از رایزنی های 
 AFC ز طریــق  نســت ا ر توا بســیا
2 کمــک داور ویدیویــی  سیســتم 
را در ورزشــگاه آزادی و ورزشــگاه 
نقــش جهــان مســتقر کنــد. ایــن 2 
دســتگاه بــه منظــور برگــزاری بازی های 
خانگــی پرســپولیس و نســاجی در 
لیــگ قهرمانــان آســیا مســتقر شــد و 

بــا حــذف ایــن 2 تیــم از آســیا و پایــان 
مرحلــه گروهــی و صعــود ســپاهان بــه 
مرحلــه بعــدی، ایــن ســؤال مطــرح 
می شــود کــه آیــا VAR در ورزشــگاه 
آزادی می مانــد یــا خیــر؟ در ایــن بیــن 
بعــد از پایــان مرحلــه گروهــی لیــگ 
قهرمانــان آســیا خبــری انتشــار پیــدا 
کــرد مبنــی بــر اینکــه ایــن 2 دســتگاه 

جمــع آوری خواهــد شــد و قــرار نیســت 
در ایــران بمانــد. شــنیده می شــود 
بــا توجــه بــه اینکــه داخــل اســتادیوم 
آزادی کار تعمیــر ســکو ها در حــال 
انجــام اســت بعــد از هــر بــازی کــه در 
لیــگ قهرمانــان آســیا انجــام می شــده 
مســئولان ایــن کمــک داور ویدیویــی 
بــرای حفــظ و نگهــداری از آن دســتگاه 

و همه وسایل مربوط به آن که شامل 
کابل هــای بــرق هــم بــوده جمــع آوری 
می کردنــد و در مرکــز ملــی فوتبــال از 
آن نگهــداری می شــده و بــا توجــه بــه 
اینکــه آخریــن بــازی مرحلــه گروهــی 
انجــام شــد طبــق همــان روال قبــل ایــن 
دســتگاه از ورزشــگاه آزادی جمع آوری 
شــد. همــان طــور کــه تــاج  پیــش از 

ایــن گفتــه بــود از دو دســتگاه VAR کــه 
در ایــران اســت یــک دســتگاه، چــون 
مربــوط بــه شــرکت آمریکایــی اســت 
از ایــران خــارج می شــود، امــا یــک 

دســتگاه می مانــد.
 ضمن اینکه سپاهان تنها نماینده 
ایران در مرحله بعدی لیگ قهرمانان 
همچنان بازی دارد. هر چند تکلیف 

میزبانی این تیم اصفهانی با توجه به 
حکم کمیته انضباطی کنفدراسیون 
ما  فوتبال آسیا مشخص نیست، ا
اگر این تیم همچنان در اصفهان 
نتواند میزبانی کند قطعاً در یکی از 
ورزشگاه های ایران میزبان خواهد بود 
و این دستگاه VAR که در ایران باقی 

می ماند، دوباره نصب خواهد شد.

درخواست باتجربه های 
پرسپولیس از یحیی

 با درویش 
آشتی کن

اختاف نظر گل محمدی با درویش 
و گسترش آن به رختکن تیم از 
جمله مواردی است که هواداران 
پرسپولیس معتقد هستند باید حل 
شود. همین موضوع باعث جلسه 
دیروز چند نفر از بازیکنان باتجربه 
با یحیی گل محمدی شد تا آنها از 
سرمربی تیم بخواهند برای حفظ 
آرامش با مدیرعامل آشتی کند. 
این بازیکنان بر این عقیده هستند 
اختاف نظر به وجود آمده قابل 
رسیدگی و برطرف شدن است. یحیی 
گل محمدی که ارتباط خیلی خوبی 
با بازیکنانش دارد و حمایت کامل 
رختکن را دارد صحبت های آنها را 
تمام و کمال گوش داد اما باید منتظر 
ماند و دید آیا حذف از لیگ قهرمانان 
فصل جاری آسیا بار دیگر آتش میان 
آنها را شعله ور می کند یا سرمربی تیم 
ترجیح می دهد بدون هیچ انتقادی 
از عملکرد مدیریت، تیمش را برای 

بازی های آینده آماده کند؟

خروج یک دستگاه کمک داور ویدیویی 

2 دستگاه VAR در ایران می ماند؟

صدای اعتراض مربیان لیگ برتری به کجا می رسد؟

این لیگ نامنظم؛ کو گوش شنوا؟
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